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Zápis z 6. zasedání Vědecké rady FEK ZČU ze dne 23. 09. 2022 
(konané hybridní formou) 

 
Přítomni: 

 

Prezenčně: 
prof. Ing. Jan Čadil, Ph.D. 
doc. PaedDr. Jaroslav Dokoupil, Ph.D. 
prof. Ing. Lilia Dvořáková, CSc. 
doc. PaedDr. Ludvík Eger, CSc.  
doc. PaedDr. Dana Egerová, Ph.D. 
doc. Ing. Jan Horejc, Ph.D. 
doc. RNDr. Jiří Ježek, Ph.D. 
doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 
Ing. Zdeněk Mužík 
Ing. Zdeněk Novotný 
doc. Ing. Lenka Švecová, Ph.D. 
prof. Ing. Emil Vacík, Ph.D. 
prof. Ing. Miroslav Žižka, Ph.D. 

Online: 
prof. Ing. Jan Fischer, Ph.D. 
doc. RNDr. Mikuláš Gangur, Ph.D. 
doc. Ing. Ivana Kraftová, CSc. 
prof. Ing. Helena Majdúchová, CSc.  
doc. RNDr. Ing. Hana Scholleová, Ph.D. doc. 
Ing. Petr Suchánek, Ph.D. 
prof. Ing. Milan Turčáni, CSc. 

Omluveni: 
Ing. Michal Daňsa 
prof. Dr. Ing. Miroslav Plevný 
prof. Ing. Boris Popesko, Ph.D. 
prof. Ing. Luboš Smrčka, CSc. 
doc. Ing. Miroslav Špaček, Ph.D., MBA  

Hosté: 
Ing. Kateřina Mičudová, Ph.D. (tajemnice fakulty – prezenčně) 
Ing. Barbara Trojanowská (zapisovatelka – prezenčně) 
Ing. Darina Čechová (koordinátor kvality – prezenčně) 

  (Dále v textu zápisu bez celých titulů a funkcí.)
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Program zasedání: 
 

1. Zahájení 

2. Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 2021. 

3. Výroční zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2021. 

4. Plán realizace strategického záměru Fakulty ekonomické na rok 2022. 
5. Příprava žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Informační 

management. 
6. Informace z Oborové rady Fakulty ekonomické. 
7. Schválení školitelů a návrhu tematických zaměření disertačních prací v doktorských 

studijních programech Ekonomika a management, Economics and Management pro 
akademický rok 2023/2024. 

8. Doplnění a schválení jmenného seznamu odborníků pro komise státních doktorských 
zkoušek a obhajob disertačních prací. 

9. Doplnění a schválení předsedů, místopředsedů a členů komisí pro státních závěrečné 
zkoušky oborů bakalářského a navazujícího magisterského studia. 

10. Návrh změny garanta bakalářského studijního oboru Ekonomická a regionální geografie 
(1301R001) v rámci studijního programu Geografie (B1301). 

11. Záměr zrušení navazujícího magisterského studijního oboru Informační management 
(6209T015) v rámci studijního programu Systémové inženýrství a informatika (N6209). 

12. Různé. 
--------------------------------------------------------------------------------------------------------------------- 

 

1. Zahájení 

Jednání zahájila děkanka FEK doc. Krechovská (dále jen děkanka). Přivítala členy 
vědecké rady a poděkovala všem za spolupráci v 1. funkčním období. Dále 
konstatovala, že VR FEK je usnášeníschopná (13 členů VR přítomno prezenčně, 6 členů 
VR online a 5 členů je omluveno). Dále představila hosty přítomné na jednání. 

Poté seznámila členy VR s navrhovaným programem a dotázala se, zda má někdo návrh 
na doplnění či úpravu programu. Podklady k jednotlivým bodům programu byly před 
jednáním zaslány e-mailem a byly též k dispozici na webových stránkách fakulty. K 
programu nebyly vzneseny žádné námitky, program byl schválen. 

 

Pro 19, proti 0, zdržel se 0    Program byl přijat. 
 
 

2. Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 2021  

Děkanka stručně seznámila členy VR s Výroční zprávou o činnosti FEK za rok 2021. Rok 
2021 byl i nadále mimořádný rok v důsledku pandemie COVID 19, kdy byla ovlivněna 
v první polovině roku prezenční výuka. Ale i přesto bylo v tomto roce dosaženo 
mnohých úspěchů, např.: fakulta získala ocenění HR AWARD za excelenci v péči o lidské 
zdroje ve vědeckém prostředí, úspěšně akreditovala bakalářský studijní program 
Ekonomická a regionální geografie na dobu 10 let a zároveň byly připraveny žádosti o 
akreditace pro navazující magisterské studijní programy Podniková ekonomika a 
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management a Informační management. Bylo řešeno 8 výzkumných projektů a další 
projekty rozvojové. Připravilo se celkem 8 žádostí o externí výzkumné projekty, z toho 
6 žádostí mezinárodních. V oblasti publikační došlo k navýšení počtu výstupů 

v impaktovaných časopisech, v roce 2021 bylo publikováno 22 článků v impaktovaných 
časopisech (evidovaných ve WoS), 5 článků v časopisech databáze Scopus. Z článků 
v impaktovaných časopisech byl dle AIS 1 článek v 1. decilu a 1 článek v Q2. Podle 
impakt faktoru byly 2 články v Q1 a 10 článků v Q2. Vzhledem ke složité době 
způsobené covidem považuje děkanka tyto výsledky za mimořádně zdařilé.  
 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• bere na vědomí předložený materiál Výroční zpráva o činnosti FEK ZČU za rok 
2021. 

 

Pro 19, proti 0, zdržel se 0.        Usnesení bylo přijato. 
 
 

3. Výroční zpráva o hospodaření FEK ZČU za rok 2021 

Děkanka uvedla, že Výroční zpráva o hospodaření doplňuje Výroční zprávu o činnosti 
FEK. Za rok 2021 lze hospodaření hodnotit pozitivně. Fakulta byla v tomto roce 
finančně stabilní i přes nepříznivou situaci spojenou s pandemickou situací 
způsobenou covidem, která negativně ovlivnila např. hodnotu zakázek smluvního 
výzkumu a doplňkové činnosti. Nezpůsobilo to však žádné vážné problémy. Celkové 
výnosy fakulty šly nahoru. 

Dotazy k tomuto bodu nebyly. 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• bere na vědomí předložený materiál Výroční zpráva o hospodaření FEK ZČU 
za rok 2021. 

 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0       Usnesení bylo přijato. 
 
 

4. Plán realizace strategického záměru Fakulty ekonomické na rok 2022 

Děkanka stručně představila Plán realizace strategického záměru FEK pro rok 2022. 
Dokument vychází ze Strategického záměru Fakulty ekonomické 2021–2025, kdy 
konkretizuje jednotlivé cíle, opatření a hodnoty pro rok 2022. Zároveň je v souladu se 
Strategickým záměrem ZČU a Plánem realizace strategického záměru ZČU na rok 2022.  
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Materiál stručně hodnotí situaci za rok 2021 v oblastech: 

• Vzdělávání, 

• Tvůrčí činnost, 

• Třetí role, 

• Internacionalizace, 

• Lidské zdroje a infrastruktura. 

Pro jednotlivé oblasti jsou dále uvedeny cíle a specifikace opatření pro dosažení cílů pro 
rok 2022. Na závěr je uveden přehled indikátorů na úrovni ZČU i FEK, kterých chce 
fakulta dosáhnout. Cílů a opatření je stanoveno více. 

Jako hlavní cíl pro rok 2022 uvedla děkanka přípravu žádosti o akreditaci habilitačního 
řízení na FEK ZČU v Plzni. 

Poté vyzvala členy VR k diskusi. 

Doc. Horejc vyjádřil 2 pochvaly a 2 doporučení k danému dokumentu. Jako pozitivní 
uvedl kultivované a dobré zpracování. Jako doporučení pro následující období 
konstatoval:  

1. Doplnění vize fakulty na začátku dokumentu – určit hlavní cíle fakulty pro 
strategický záměr. 

2. Z 32 indikátorů je 1/3 z nich již splněná v roce 2021 – pro následující období 
tedy lépe určit, aby byla opatření hnacím motorem. 

Děkanka poděkovala za podnětná doporučení. Uvedla, že formulace vize a mise je 
uvedena v dlouhodobém záměru a souhlasila s uvedením i v tomto dokumentu. Na 
připomínku týkající se již naplněných indikátorů reagovala, že nebylo možné veškeré 
univerzitní indikátory ovlivnit (uvedla příklad indikátoru Podíl studijních programů 
relevantních pro 21. stol.).  

Ing. Mužík navázal na doc. Horejce a vznesl dotaz, zda FEK uvažuje o provedení „revize“ 
v souvislosti turbulentními změnami, ekonomickými událostmi, vývojem v oblasti 
migrace a energetiky. Připomněl, že v roce 2022 končí 6. rok projektu KOMPAS 
(zahájen v roce 2015/2016), který byl zaměřen na predikci trhu práce. Vznesl dotaz, 
zda bude FEK přehodnocovat a upravovat dlouhodobý strategický záměr pro rok 2021-
2025. 

Prof. Vacík reagoval na podnět Ing. Mužíka s odůvodněním, že jsme již v roce 2021 
zahrnuli stávající ekonomickou situaci a cíle byly obezřetně nastaveny. Zmínil i přípravu 
změny vysokoškolského zákona, který ve strategii také přinese změny. 

 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• projednala a bere na vědomí předložený materiál Plán realizace strategického 
záměru Fakulty ekonomické na rok 2022. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0     Usnesení bylo přijato. 
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5. Příprava žádosti o akreditaci bakalářského studijního programu Informační 

management 

Děkanka informovala, že cílem tohoto bodu je informovat VR o přípravě 
žádosti o akreditaci, která v současné době není kompletně připravena a bude 
následně zaslána členům VR k vyjádření formou per rollam. Cílem nového SP 
je nahradit stávající bakalářský SP Informační management, garantem SP je 
doc. Gangur, jedná se o kombinovaný SP (40 % Informatika (zajišťuje FAV ZČU), 
60 % Ekonomické obory). Cílem programu je připravit absolventa pro výkon 
odborných ekonomických a manažerských funkcí na nižším a středním stupni 
řízení se zaměření na ICT.  
Děkanka vyzvala navrhovaného garanta programu doc. Gangura k vyjádření 
a doplnění. 
 
Doc. Gangur konstatoval, že od roku 2020 spolupracuje FEK na přípravě žádosti 
s katedrou Informatiky FAV. Cílem je upravit SP, jelikož řeší aktuální problém 
nízké prostupnosti studentů z 1. ročníku do 2. ročníku (dáno i vyšší náročností 
SP), a tak budou některé předměty nahrazeny jinými. Aktuálně probíhá sladění 
návaznosti bakalářského SP na navazující SP Informační management. Doc. 
Gangur připomněl, že navazující SP Informačního management již získal 
akreditaci. Anotace studijního plánu byla odeslána na Katedru informatiky a 
bude projednána dne 29. 9. 2022 v ROV Informatika. 
 

Doc. Egerová vznesla dotaz, zda bod 5 programu VR souvisí s bodem 11. 
 
Děkanka vysvětlila, že bod 11 programu VR se týká jiného tématu a bude o něm 
hovořeno dále. 
 
Ing. Mužík se dále dotazoval na termín zaslání žádosti o akreditaci SP IM. 
 
Děkanka upřesnila, že dne 29. 9. 2022 bude probíhat projednání návrhu členy 
ROV Informatika. Poté bude návrh žádosti projednán na úrovni ROV EO na FEK, 
poté bude následovat projednání v AS FEK. Děkanka přislíbila zaslání návrhu 
žádosti ke schválení per rollam v říjnu 2022. 
 
Doc. Gangur doplňuje, že je žádost téměř hotová, zbývají jen doladit poslední 
části. 
 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• bere na vědomí informaci o přípravě žádosti o akreditaci bakalářského 
studijního programu Informační management. 

 
Pro 19, proti 0, zdržel se 0        Usnesení bylo přijato. 
 
 
 



Zápis z 6. zasedání Vědecké rady Fakulty ekonomické Západočeské univerzity v Plzni, 
23. 09. 2022 (hybridní formou) 

 

6 

 

 

6. Informace z Oborové rady Fakulty ekonomické 

K jednání se připojil online prof. Fischer. 

K tomuto bodu byl děkankou vyzván prof. Vacík k bližšímu vyjádření. 
Prof. Vacík sdělil, že bylo již řešeno na oborové radě, které se zúčastnili téměř všichni 
přítomní, a tak sdělení bude stručné. Shrnul závěry, které z jednání vzešly: 

1. Byly projednány individuální studijní plány a výroční hodnocení studentů DSP FEK. 
V současnosti jsou 4 SP DSP, celkem studujících 45 studentů (z toho 30 prezenčně, 
15 kombinovanou formou). Je důležité se zaměřit především na standardní dobu 
studia, neboť je poměrně velká část studentů překračující standardní 4 letou dobu 
studia. 

2. Další problém souvisí s pandemií COVID 19, kdy ukončilo studium větší množství 
studentů. 

3. V neposlední řadě je důležité zaměřit větší pozornost na přijímání studentů, což 
souvisí s předchozím bodem. S novým vysokoškolským zákonem bude kladen důraz 
na kvalitu, nikoli počet přijatých studentů při financování DSP. 

 
Poté prof. Vacík představil nově navrhované odborníky pro komise státních 
doktorských zkoušek a obhajob disertačních prací, které projednala oborová rada:  

doc. Ing. Naděžda Petrů, Ph.D.  
doc. Ing. Lukáš Pfeifer, Ph.D.   
doc. Ing. Petr Štrumpf, Ph.D.  
doc. RNDr. Antonín Vaishar, CSc.  
prof. Ing. Marek Vochozka, MBA, Ph.D., dr. h.c. 
doc. Ing. Jaroslav Vrchota, Ph.D.  

 
 

Návrh usnesení:  
Vědecká rada FEK ZČU 

• bere na vědomí informace z Oborové rady Fakulty ekonomické. 
 

Pro 20, proti 0, zdržel se 0  Usnesení bylo přijato. 
 
 
 

7. Schválení školitelů a návrhu tematických zaměření disertačních prací 
v doktorských studijních programech Ekonomika management, Economics and 
Management pro akademický rok 2023/2024 
 
Děkanka uvedla, že tematická zaměření disertačních prací včetně školitelů byla 
také projednána na dopolední Oborové radě FEK. 
Prof. Vacík doplňuje, že na anglickém doktorském SP Economics and 
Management aktuálně studuje 8 zahraničních studentů. Následně vyzval 
k dotazům k tomuto bodu. 

K tomuto materiálu nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
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Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• schvaluje školitele a návrh tematických zaměření disertačních prací 
v doktorských studijních programech Ekonomika management, Economics 
and Management pro akademický rok 2023/2024. 

 
Pro 20, proti 0, zdržel se 0 Usnesení bylo přijato. 
 

 

8. Doplnění a schválení jmenného seznamu odborníků pro komise státních 
doktorských zkoušek a obhajob disertačních prací 
 
Děkanka uvedla, že odborníky již navrhnul a představil prof. Vacík v bodě 6. 

K tomuto bodu nebyly žádné dotazy ani připomínky. 
 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• schvaluje nově navržené odborníky do jmenného seznamu odborníků pro 
komise státních doktorských zkoušek a obhajob disertačních prací. 

 
Pro 20, proti 0, zdržel se 0 Usnesení bylo přijato. 
 

 

9. Doplnění a schválení předsedů, místopředsedů a členů komisí pro SZZ bakalářského 
a navazujícího magisterského studia 

Děkanka vyzvala přítomné k dotazům, dokument s návrhy obdrželi všichni přítomní 
předem, jedná se o odborníky z katedry marketingu, obchodu a služeb.  

 

                Návrh usnesení: 

                 Vědecká rada FEK ZČU 

• schvaluje nově navržené předsedy, místopředsedy a členy státních zkušebních 
komisí pro státní závěrečné zkoušky bakalářského a navazujícího 
magisterského studia na FEK ZČU. 

   
Pro 20, proti 0, zdržel se 0 Usnesení bylo přijato. 
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10. Návrh změny garanta bakalářského studijního oboru Ekonomická a regionální 
geografie (1301R001) v rámci studijního programu Geografie (B1301) 
 
Děkanka fakulty uvedla, že tento bod souvisí s akreditací nových SP a jejich souběhem 
se stávajícími. Dle pravidel Národního akreditačního úřadu nesmí být souběh 
garantování 2 studijních programů jedním garantem na shodné úrovni delší než 6 
měsíců. 
Děkanka upřesnila, že u bakalářského SP Ekonomická a regionální geografie je nyní 
současně garantem u obou (stávajícího i nového) SP doc. Dokoupil. Z tohoto důvodu je 
navržena změna garanta u dobíhajícího SP Ekonomická a regionální geografie na RNDr. 
Jana Koppa, Ph.D. Členové VR obdrželi formulář C-I nově navrhovaného garanta.  

K tomuto bodu nebyly žádné dotazy ani připomínky. 

 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• schvaluje změnu garanta bakalářského studijního oboru Ekonomická 
a regionální geografie (1301R001) v rámci studijního programu Geografie 
(B1301). 

 
Pro 20, proti 0, zdržel se 0 Usnesení bylo přijato. 

 
 
 

11. Záměr zrušení navazujícího magisterského studijního oboru Informační management 
(6209T015) v rámci studijního programu Systémové inženýrství a informatika 
(N6209) 

Děkanka uvedla, že se jedná o stejnou situaci jako v bodě 10. Nově byl akreditován 
navazující magisterský studijní program Informační management se shodným garantem, 
v tomto případě doc. Gangurem. 

Zde je navrženo zrušení původního studijního oboru v důsledku toho, že na oboru 
nestuduje žádný student. 

K tomuto bodu nebyly žádné dotazy ani připomínky. 

 

Návrh usnesení:  

Vědecká rada FEK ZČU 

• schvaluje zrušení navazujícího magisterského studijního oboru Informační 
management (6209T015) v rámci studijního programu Systémové inženýrství 
a informatika (N6209). 

 

Pro 20, proti 0, zdržel se 0                                                  Usnesení bylo přijato. 
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12. Různé 
 
Děkanka vyzvala přítomné k možnosti návrhu témat k diskusi. 

Prof. Žižka se dotázal na situaci u nově akreditovaného programu Informační 
management. Uvedl, že v Liberci mají podobný problém – většího úspěchu dosáhli 
redukcí ekonomických oborů ve prospěch informatiky (40/60). Doporučuje posílit 
informační část. 

Děkanka uvedla, že do nového studijního programu bylo přijato 5 uchazečů, zapsal se 1. 

Doc. Gangur jako garant IM doplnil, že nejsou vypisovány speciální předměty, takže se 
zvládne odučit i s jedním studentem bez problémů. 

Děkanka fakulty poděkovala všem zúčastněným (prezenčně i online) za jejich účast 
a připomínky a pozvala členy VR na konferenci Trendy v podnikání, která se bude konat 
ve dnech 10. - 11. 11. 2022.  

Prof. Turčáni žádá o včasné zaslání termínu další VR pro možnost potvrzení své účasti. 

 

              Žádné další dotazy ani námitky nebyly. 

 

 
Předběžný termín příštího jednání VR FEK: 11. 11. 2022. 

 
 

Plzeň 2. 10. 2022 

Zapsala: Ing. Darina Čechová 
Schválila: doc. Ing. Michaela Krechovská, Ph.D. 
 

Přílohy:  

Příloha č. 1:  
Tematická zaměření disertačních prací v doktorských studijních programech Ekonomika 
management, Economics and Management pro akademický rok 2023/2024 

Příloha č. 2:  
Jmenný seznam odborníků pro komise státních doktorských zkoušek a obhajob disertačních prací  

 


